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摘要： 

对日本中小企业竞争情报供给实践的调研表明:该体系具有法律基础完善、政府作用显著以及服务体系完备的特

点。基于该服务体系,日本为其中小企业提供了市场、管理、技术情报等全方面的竞争情报产品与服务。这种以政

府为主导,以中小企业团体和行业协会为补充的竞争情报供给体系,对我国中小企业竞争情报供给具有重要借鉴意

义。 

关键词： 日本   中小企业   竞争情报   竞争情报供给体系   

Status Quo of Competitive Intelligence Supply for SMEs in Japan
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Abstract: 

The result of survey indicates: Well-built law basis, outstanding role of government and sound service 
system are characteristics of competitive intelligence (CI) supply system for small and medium-sized 
Enterprises (SMEs) in Japan, which provides Japanese SMEs with full range of CI products and services. 
This kind of government-led, NGO-as-supplement CI supply system could also shed light on CI supply 
for SMEs in China.
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